

سيتي غروب: تأثير "كورونا" على الأسواق أسوأ من التوقعات

خفضت "سيتي غروب" توقعاتها لأسعار مجموعة من السلع على رأسها النفط، في ظل تفشي فيروس

كورونا الجديد

وأشارت "سيتي غروب" إلى أن تأثير الفيروس على الأسواق سيكون أسوأ بكثير من توقعاتها الأولية وخفض البنك توقعاته لأسعار النفط من 69 دولاراً إلى 54 دولاراً في الربع الأول من العام، تنخفض إلى 50 دولاراً في الربع الثاني، لتعود وترتفع إلى 53 دولاراً في الربع الثالث.

وتأتي هذه التوقعات في أعقاب تصريحات من مصادر صينية لوكالة بلومبيرغ، بأن الطلب الصيني على النفط تراجع بـ20% في أعقاب أزمة كورونا، أو ما يساوي 3 ملايين برميل يومياً، في أكبر صدمة لأسواق النفط منذ الأزمة المالية العالمية.

وقالت المجموعة إن انتشار الفيروس غير توقعات نمو الاقتصاد الصيني والعالمي "بشكل جذري"، مشيرة إلى أن التأثير السلبي على أسواق السلع سيستمر حتى الربع الأخير من العام. كما أشار التقرير إلى أن الإجراءات التي اتخذتها الحكومة الصينية، تماثل في تأثيرها "إغلاقاً عاماً" للاقتصاد الصيني.

[https://vid.alarabiya.net/2020/02/03/abdoh030220/abdoh030220\\_\\_\\_abdoh030220\\_video.webm](https://vid.alarabiya.net/2020/02/03/abdoh030220/abdoh030220___abdoh030220_video.webm)

Citigroup lowered its expectation for the price of a group of commodities, mainly oil, in light of the outbreak of the new Corona virus

Citigroup indicated that the impact of the virus on the market will be much worse than its initial forecast.

The bank reduced its forecast for oil prices from 69 dollars to 54 dollars in the first quarter of the year, falling to 50 dollars in the second quarter, to return and rise to 53 dollars in the third quarter.

These expectations come in the wake of statements from Chinese sources to Bloomberg Agency, that Chinese demand for oil fell by 20% in the wake of the Corona crisis, or equivalent to 3 million barrels per day, in the biggest shock to the oil markets since the global financial crisis.

The group said the spread of the virus had changed the outlook for the growth of the Chinese and global economy "radically," noting that the negative impact on commodity markets would continue until the last quarter of the year. The report also pointed out that the measures taken by the Chinese government were similar in their effect to a "general closure" of the Chinese economy.